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Puigcerdà serà la seu del congrés 
d’Euromontana sobre desenvolupament 
d’àrees de muntanya 

 

Representants públics presents a l'acte de presentació del congrés d'Euromontana a Puigcerdà. / J.F.D.  

JOFRE FIGUERAS DOY (Puigcerdà).- La vila de Puigcerdà acollirà entre el 15 
i el 18 d’octubre el 13è congrés d’Euromontana, l’associació europea 
multisectorial de les àrees de muntanya, que aplega diferents governs, 
associacions, organitzacions agràries i instituts de recerca d’aquests territoris. 
L’anunci s’ha fet aquest matí en una acte a la Biblioteca de Puigcerdà amb la 
presència de la consellera de Territori, Ester Capella, i l’alcalde de Puigcerdà, 
Jordi Gassió. 

Aquest esdeveniment se celebra cada dos anys des del 1998 i és un espai 
reflexió sobre el desenvolupament del territoris de muntanya en el qual es 
reuneixen entre 300 i 400 experts de l’àmbit públic, econòmic i de la recerca. 
Està impulsat per Euromontana, entitat independent formada per 70 
organitzacions de 15 països europeus que es va constituir el 1995. 



La cita se centrarà en estratègies per incrementar la resiliència, la sostenibilitat 
i la prosperitat de l’economia de muntanya, a partir de la declaració adoptada 
en l’última edició celebrada a Calàbria el 2022. Així, algunes de les línies de 
treball del certamen seran com atraure el sector secundari a les àrees de 
muntanya, la digitalització de l’economia, nous enfocaments del turisme, la 
millora de l’accés a l’habitatge o l’equilibri entre la preservació dels ecosistemes 
i el desenvolupament del sector primari. 

La trobada estarà coordinada pel CREAF (Centre de Recerca Ecològica i 
Aplicacions Forestals), institució acadèmica adscrita al Departament de Territori 
i Sostenibilitat. 

Segons l’alcalde de Puigcerdà, Jordi Gassió, el congrés és mostra de l’aposta 
pel turisme professional i empresarial que s’està fent a la comarca, que ha de 
permetre “trobar la desestacionalització, professionalitzar els serveis turístics i 
millorar els llocs de treball”. “Que la Cerdanya no només es vegi com un punt 
per anar a esquiar i anar-s’ho a passar bé sinó també com per treballar i fer 
sessions d’aquesta tipologia”, ha afirmat. Institucions i empreses de la comarca 
ja estan impulsant un pla de promoció d’aquest tipus de turisme. 

La consellera Ester Capella ha recalcat la importància de compartir espais de 
debat i de coneixement entre actors de diversos territoris de muntanya 
europeus. També ha parlat de la necessitat d’adoptar “polítiques de 
discriminació positiva” en aquestes àrees per corregir el “desequilibri territorial”, 
i en aquest sentit s’ha referit a la nova llei de muntanya que s’està donant a 
conèixer aquests dies a les administracions locals. El text legal se sotmetrà a 
exposició pública el mes de març. 

 


